
ÖstersundsTidningen 

 

Förslag till utplanteringsområde i Jämtland för ryska vargar. 
 
 

Riksdagens etappmål är 200 vargar. I riksdagsbeslutet sägs dock att vargstammen därefter 
ska tillåtas växa till en nivå som säkerställer att den långsiktigt finns kvar i den svenska 
faunan, något som Naturskyddsföreningen instämmer i. På vetenskapliga grunder har 
bedömts att vargstammen bör vara cirka 500 individer för att bli livskraftig. För att minska 
risken för inavel som kan slå ut stora delar av stammen är det mycket viktigt med ett 
regelbundet inflöde av nya gener, det vill säga det måste komma in obesläktade vargar från 
Finland/Ryssland i den svenska vargstammen. Det är därför viktigt att se till att invandrade 
vargar verkligen får en möjlighet att förena sig med svenska vargflockar. Om ett regelbundet 
tillskott av gener sker blir vargstammen mindre sårbar och kan även tåla viss avskjutning. 

Naturvårdsverket har i 
samarbete med 
länsstyrelsen i Jämtland 
tagit fram ett förslag att 
området mellan sjöarna 
Näkten, Revsundssjön och 
Bysjön med en kärna runt 
Brehungen ska avsättas 
som utplanteringsområde 
för flygimporterade vargar 
från Ryssland. Området är 
lämpligt då det ligger 
centralt i Sverige, är viltrikt 
och glest befolkat. 

Förslaget ska inom kort 
presenteras för beslut i 
riksdagen. 

 

 

 
 
 
Lina Ulvbjörnsson som är 
rovdjursansvarig på 
naturvårdsverket är mycket 
nöjd med förslaget. 
Samarbetet med länsstyrelsen 
har säkerställt att förslaget är 
lokalt förankrat så det bör bli 
lätt för riksdagen att ta ett 
positivt beslut. 

 
 
Jägaren Brodde från trakten vill inte vara med på bild men 
meddelar att ”dom ska skjutes” och Ilse i Tjutboda säger att ”je 
ta dom me yxa”. Några andra har inte velat uttala sig. 

 

 

 


